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ЗА 8 МЕСЯЦЕВ НА СЕТИ 
АО «НК «ҚТЖ» ПОГРУЗИЛИ

ЗЕРНА. 
 
В 2023 ГОДУ В АО «НК 
«ҚТЖ» ПРОИЗВЕДЕН 
КРУПНЕЙШИЙ ЗАКУП 
ЛОКОМОТИВОВ 
В КОЛИЧЕСТВЕ 

ЕДИНИЦ. 
 
В ҚТЖ РАБОТАЮТ БОЛЕЕ

ЖЕНЩИН, ЧТО 
СОСТАВЛЯЕТ 23% ОТ 
ОБЩЕЙ ЧИСЛЕННОСТИ 
РАБОТНИКОВ.

ЦИФРЫ ГОВОРЯТ:

ГЕОГРАФИЧЕСКОЕ РАСПО-
ЛОЖЕНИЕ ПРЕДОСТАВЛЯЕТ 
КАЗАХСТАНУ УНИКАЛЬНЫЙ 
ДОСТУП К ТРАНСЕВРАЗИЙ-
СКИМ ТРАНСПОРТНЫМ 
КОРИДОРАМ. В СРЕДНЕСРОЧ-
НОЙ ПЕРСПЕКТИВЕ РОЛЬ 
ТРАНСПОРТНОЙ ОТРАСЛИ В 
ЭКОНОМИКЕ СТРАНЫ БУДЕТ 
ТОЛЬКО РАСТИ. В ЭТОЙ СВЯЗИ 
НА ПОВЕСТКЕ ДНЯ СТОИТ 
ЗАДАЧА ПО ФОРМИРОВА-
НИЮ ЦЕЛОСТНОГО ПЛАНА 
РАЗВИТИЯ МОРСКОЙ ИНФРА-
СТРУКТУРЫ. ВЕДЬ МОРСКИЕ 
ВОРОТА СТРАНЫ ИМЕЮТ 
ВАЖНОЕ СТРАТЕГИЧЕСКОЕ 
ЗНАЧЕНИЕ ДЛЯ РАЗВИТИЯ 
ТРАНСКАСПИЙСКОГО МЕЖДУ-
НАРОДНОГО ТРАНСПОРТНОГО 
МАРШРУТА 

7,7 МЛН
ТОНН

138

26ТЫСЯЧ

Казахстанские и узбекские же-
лезнодорожники договорились 
увеличивать объемы грузоперевозок.

В ходе двусторонней встречи делегаций 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» и АО 
«Узбекистон темир йуллари» достигнута 
договоренность по формированию 
новых цепочек поставки свежей пло-
доовощной продукции. В ближайшее 
время планируется организовать запуск 
пилотного сквозного рефрижераторного 
поезда по твердым ниткам графика по 
маршруту со станций Узбекистана на 
станцию Илецк (РК), затем рефриже-
раторские вагоны будут использовать 
для вывоза плодоовощной продукции 
из Казахстана в Узбекистан.

Кроме того, было отмечено, что за во-
семь месяцев 2023 года объем перевозок 
грузов железнодорожным транспортом 
между странами вырос на 26% к анало-
гичному периоду 2022 года и составил 
20,6 миллиона тонн. 

Увеличился экспорт зерна на 38%, 
муки – на 77%, каменного угля – почти 
в два раза. Вырос импорт химических 
и минеральных удобрений на 67%, 
фруктов и сушенных ягод – на 10%, 
автомобилей – на 6% и другое. 

Стороны договорились увеличить 
обмен поездами по межгосударствен-
ному стыковому пункту Сарыагаш 
– Келес с предоставлением приори-
тета таким грузам, как уголь, зерно, 
нефтепродукты по дополнительному 
плану. Также представители железно-
дорожных администраций условились 
рассмотреть увеличение количества 
поездов через стыковые межгосудар-
ственные пункты до двух пар в сутки 
дополнительно, при этом прием/
сдача будут увеличены до 30 поездов 
и более в сутки. В настоящий момент 
прием/передача грузовых поездов на 
межгосударственных стыковых пунктах 
составляет около 28 поездов в сутки.

Переговоры прошли в дружествен-
ной и конструктивной атмосфере. По 
итогам встречи подписан протокол. 

Айлин БАУРЖАН

НОВЫЙ  ВИТОК
ПАРТНЕРСТВА

Бүгінгі таңда аймақтағы геосаяси жағдайлар 
мен санкциялар логистикалық компаниялар 
мен жүк иелерін Қара және Каспий теңізі 
елдерінің аумақтары арқылы өтетін көлік 
дәліздерін белсенді пайдалануға мәжбүрлеуде. 
Бұл динамика жаңа қызметтердің, маршрут-
тардың және инфрақұрылымның дамуына 
түрткі болуда.

Бакуде өткен конференция көптеген маңызды 
тақырыптарды қозғаған бірнеше сессияға бөлінді. 
Қара және Каспий теңіздері аймақтарындағы 
халықаралық көлік дәліздері тақырыбында 
өткен сессияда халықаралық тасымалдау 
бағдарларының өзгеруіне Ресей-Украина 
қақтығысының әсері; Транскаспий халықаралық 
көлік бағытын дамыту мүмкіндіктері (Орта 
дәліз); Қазақстан арқылы мультимодальды 
тасымалдауда Еуропа мен Азия арасындағы 
байланыстарды орнатудағы ТРАСЕКА рөлі; 
Азия-Еуропа көлік дәліздерінің батыс ин-
термодальдық тораптары; Еуропа –Азия 
дәліздерінің құқықтық мәселелері: тарифтік 
саясат, инвестициялық жобалар; электрон-
дық құжат айналымы, Көлік бағдарындағы                                                            

маңызды буын ретінде  Қазақстан арқылы 
транзит сынды көптеген тақырыптар қаты-
сушылар тарапынан талқыланды.  

«KAZLOGISTICS» Қазақстан көлік қызмет-
керлері одағының Теңіз және өзен көлігі 
мәселелері жөніндегі атқарушы директоры 
Жаслан Жағыпаров осы конференцияда 
Азиядан Еуропаға мультимодальды жүк та-
сымалдаудағы Қазақстанның транзиттік 
әлеуеті тақырыбында баяндама жасады. Ол өз 
сөзінде елімізде 2030 жылға дейін Қазақстан 
Республикасының көліктік-логистикалық 
әлеуетін дамыту тұжырымдамасы бекітіліп, 
онда бірнеше бағытта атқарылатын шаруалар 
қарастырылып отырғанын жеткізді. Атап                
айтқанда, Қазақстан Республикасында жүктерді 
контейнерлеу және контейнерлік тасымал-
дау бағдарламасын әзірлеу; Ақтау портында 
«контейнерлік хаб» салу; Мемлекеттік қолдау 
шараларын қамтамасыз ете отырып, әмбебап 
паромдар жасау; Иран, Әзербайжан, Грузия 
және Түркия порттарында сыртқы терми-
налдық қондырғыларды құру; Транзит үшін 
арнайы кедендік және көші-қон режимдері, 
сондай-ақ шетелдік тасымалдаушылар мен 
логистикалық компаниялардың жұмысының 
арнайы ережелері бар еркін сауда аймақтарын 

құру тұжырымдамада басымдыққа ие дүниелер 
болып отыр. 

Сонымен қатар тұжырымдама Қазақстан 
Республикасының аумағы бойынша тауар-
лардың «біртексіз» қозғалысы үшін цифрлық 
мультимодальды дәліз құру; Теміржол-теңіз 
бағытында тасымалды жүзеге асыру кезінде 
теңіз коносаменті ретінде бірыңғай ЦИМ/
СМГС жүкқұжатын енгізу туралы мәселені 
пысықтау және кейіннен электронды түрге 
көшіру; Тұрақты тасымалдау желілерінің кестелері 
мен тарифтері туралы ақпарат беретін онлайн 
қызметін іске қосу, сондай-ақ ТРАСЕКА бірыңғай 
транзиттік рұқсатнама туралы Келісімге Қа-
зақстанның қосылуы сияқты тағысын тағы 
мәселелер қаралғанын тілге тиек етті. Бұдан 
кейін ол Қазақстанның ТХКБ-да жетекші 
рөл ойнайтынын айта келіп, негізгі порттар 
Ақтау мен Құрықтың, Қазақстанның Шығыс 
қақпасы саналатын Қорғас құрғақ портының 
инфрақұрылымдық ерекшеліктеріне тоқтал-
ды. Қазақстан көлік қызметкерлері одағының  
өкілі өз баяндамасының соңында орта дәлізді 
дамытуға қатысты бірнеше ұсыныстарды 
ортаға салып, Қазақстанның мультимодальды 
транзиттік әлеуеті зор екенін және ТХКБ-ны 
одан әрі дамытуға мүдделі екенін жеткізді.  

БАСТЫ  БАҒЫТ – ТРАНЗИТТІК  ӘЛЕУЕТТІ  ДАМЫТУ 
Әзербайжанның астанасы Бакуде «Қара теңіз – Каспий логистикалық форумы 2023: дәліздер, 
жүктер, инфрақұрылым» тақырыбында Еуропа, Оңтүстік Кавказ және Азияның 20-дан астам 
елінен делегаттар қатысқан халықаралық конференция және көрме өтті. 

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

Еліміздің Көлік министрі Ма-
рат Қарабаев Бейжің қаласын-
да өткен жаһандық көлік фору-
мында сөз сөйлеп, «Қытай темір 
жолдары» директорлар кеңесінің 
төрағасы Лю Чжэньфан бастаған                                                                            
делегациямен және Қытай көлік 
министрі Ли Сяопэнмен кездесті.  

Өз кезегінде қытай тарапы «Бір 
белдеу, бір жол» бастамасына қа-
зақстандықтардың қолдау көрсеткеніне 
алғыс білдірді. Аталған стратегиялық 
бағдарлама шеңберінде логистикалық 
секторда бірқатар бірлескен жоба 
жүзеге асырылғаны белгілі. Олардың 
қатарында Ляньюньган портындағы 
терминал және Орталық Азиядағы 
ең ірі Khorgos Gateway құрғақ порты, 
сондай-ақ Сиань қаласындағы жаңа 
қазақстандық логистикалық орта-
лықтың құрылысы бар.

Делегаттар сонымен бірге екі елдің 
транзиттік-көліктік әлеуетін одан әрі 
кеңейтуге мүмкіндік беретін темір 
жол жобаларын, оның ішінде Бақты – 
Тачэн жобасын іске асыру мәселелерін 
талқылады. Тараптар Қазақстан мен 
Қытай арасындағы үшінші трансшека-
ралық теміржол жобасын бірлесіп іске 
асыру мақсатында құрылып жатқан 
екі елдің бірлескен жұмыс тобына 
қатысты мәселені пысықтап, өзара 
ынтымақтастықты жалғастыру ниетін 
растады.

Ел министрі Қытайды Еуропамен 
байланыстыратын ТХКБ әлеуетін одан 
әрі арттырудың маңыздылығын атап 
өтті. Қабылданған шаралар нәтиже-
сінде таяу жылдары аталған бағдар 
бойынша тасымалдау көлемін 5 есе 
ұлғайту жоспарланып отыр. Келіссөздер 
барысында екі тарап ТХКБ-ны дамыту 
жөніндегі үкіметаралық келісімге қол 
қою барысында айтарлықтай жұмыс 
атқарылғанын атап өтті.

     Ұлан ОРАЗ

КӨЛІК 
МИНИСТРЛЕРІ 
КЕЗДЕСТІ

Организатором форума выступили АО «Нацио-
нальная компания «Қазақстан темір жолы» и ОЮЛ 
«Международная ассоциация «Транскаспийский 
международный транспортный маршрут».

Участники форума обсудят вопросы наращивания 

партнерских связей и содействия взаимной торгов-
ле, вызовы рынка и инновационные подходы для 
успешной адаптации к динамично меняющейся 
обстановке в регионе ТМТМ. 

Кроме того, на панельных сессиях будут затронуты 
темы развития транспортной инфраструктуры, 
мультимодальных перевозок и цифровизации.  

Бизнес-форум «ТМТМ-2023» станет площадкой для 

принятия обоснованных стратегических решений 
и активного участия в развитии Транскаспийского 
международного транспортного маршрута.

По итогам мероприятия состоится церемония 
подписания Протокола Общего собрания ОЮЛ 
«МА «ТМТМ», договоров с новыми членами ТМТМ 
и ряда соглашений о сотрудничестве. 

Фото Александра ЖАБЧУКА

ТМТМ: ИННОВАЦИИ  И  РАЗВИТИЕ
Сегодня в Актау начал работу бизнес-форум «ТМТМ-2023: Инновации и развитие в эпо-
ху цифровизации». В мероприятии принимают участие представители транспортных 
компаний стран Каспийского региона и международные эксперты. 

Любовь РОВБА,
Актау

Ержан НАУРЫЗБАЕВ, 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Бизнесті трансформациялау орталығының директоры

В закрытии мероприятия приняли участие 
руководитель аппарата АО «НК «ҚТЖ» Серик 
Кеулимжаев, директор департамента безо-
пасности движения АО «НК «ҚТЖ» Марат 
Шакенов.

В завершающем третьем модуле участ-
ники обучения рассмотрели кейсы, темы 
технических занятий для локомотивных 
бригад. Также они изучили тонкости обучения 
взрослых людей по основным принципам 
«андрагогики», методологии и структуры 
обучающего процесса.

В течение четырех дней машинисты-                 
инструкторы локомотивных бригад смогли 
развить свои профессиональные и лидерские 
компетенции, приобрели новые знания и 
навыки, способствующие снижению нега-
тивного влияния «человеческого фактора» 

на производственные процессы.
– Такого масштабного обучения 

не было, ведь это эксклюзивная 
программа, созданная под се-
годняшнюю ситуацию, и сюда 
мы включили современные 
требования, использовали смежные обу-
чения как офлайн-, так и онлайн-форматы, 
приглашали как внешних провайдеров, так 
и своих экспертов. То есть это был симбиоз 
вещей, которыми мы старались показать 
различные практики тренеров. Таким обра-
зом, они смогли обогатиться необходимыми 
компетенциями для своего дальнейшего 
роста, продвижения в своих локомотивных 
направлениях, – отметила HR-бизнес-партнер 
департамента управления человеческими 
ресурсами АО «НК «ҚТЖ» Алма Саулебаева. 

Кроме того, участники обучения усвоили 
новые навыки и приемы, используемые в 
аварийных и нестандартных ситуациях, по-

грузятся в условия, приближенные к реальным. 
– В первый день мы отнеслись ко всему 

скептически, а уже после погружения в процесс 
тренинга были удивлены новым возможностям 
в обучении. Ведь мы не только изучали темы, 
касающиеся профессиональных компетенций, 
но и личностно-деловых. В дальнейшем полу-
ченные знания мы используем при обучении 
локомотивных бригад, – поделился своим 
мнением машинист-инструктор ТЧЭ-11 
Астана Владимир Колпаков.

Трехмодульное обучение в течение полутора 
месяцев прошли 53 машиниста-инструктора 
локомотивных бригад ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки».

Фото Александра ЖАБЧУКА

В  ЭКСКЛЮЗИВНОМ  ФОРМАТЕ
В Астане завершилось обучение машинистов-                                  

инструкторов локомотивных бригад ТОО «КТЖ – Гру-
зовые перевозки» в рамках корпоративной программы 
развития «Кәсіби шамшырақ».

Руслан РАХМЕТОВ,
Астана

ҚТЖ ӨТКЕН ЖЫЛЫ ЕЛІМІЗ БОЙЫНША 23 МЛН ТОННАДАН АСТАМ ЖҮК ТАСЫМАЛДАДЫ. КОНТЕЙНЕРЛІК ТАСЫМАЛДА 
ТАРИХИ РЕКОРД – 1 МЛН 129 МЫҢ ЖФЭ ЖҮК ЖЕТКІЗІЛДІ. БИЫЛ ОДАН ДА КӨП ЖҮК ТАСЫМАЛДАНАДЫ. ӨТКЕН СЕГІЗ АЙДЫҢ 
ҚОРЫТЫНДЫСЫ БОЙЫНША ТОННАЖ ЖАҒЫНАН ДА, КОНТЕЙНЕР ЖАҒЫНАН ДА КӨРСЕТКІШТЕРІМІЗ ЖАҚСАРЫП КЕЛЕДІ. 
ЕГЕР ҚАЗІР ҚАЗАҚСТАН АРҚЫЛЫ ТРАНЗИТ ЕСЕБІМЕН БІР МЛРД ЕУРОДАН АСТАМ ТАБЫСҚА КЕНЕЛСЕК, ӨТКІЗУ 
ҚАБІЛЕТІН АРТТЫРҒАННАН КЕЙІН БҰЛ САН ТАҒЫ ӨСЕДІ. 
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Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

АРДАГЕРЛЕР  БАС  ҚОСТЫ

Ардагерлер дастархан басында өздері жұмыс істеген 
кездегі қызықты күндерін еске алып, жастарға өз тәжіри-
белерімен бөлісті. 

– Ардагерлердің хал-жағдайларын үнемі назарда 
ұстаймыз. Олардың өздері де дистанциядағы ардагерлер 
бөлмесіне келіп тұрады. Ардагерлер ұйымының төраға-
сы Рахматулла Нұрымбетовпен тығыз байланыс ұстап,  
кеңесіп отырамыз. Бүгін қарттарымызға көтеріңкі көңіл 
күй сыйлағанымызға өте қуаныштымыз, – деді ұжымның 
кәсіподақ ұйымының төрайымы Ғалия Қожахметова.

Дистанцияның мәжіліс залында жайылған асқа келген 
зейнеткер-теміржолшылардың әрқайсысының орны ерек. 
Олардың арасында саланың жоғары марапатын алғандар 
да, өз ісінің білгірлері де, айтары көп ақсақалдар да бар. 
Олардың барлығы құрметке лайық. 

– Біздің кезімізде дистанциядағы өндірістік жұмыстың 
дені жалаң қолмен атқарылатын. Құрал-саймандар тапшы 
болды, сол себепті өндірістік жарақат алу жағдайлары 
жиі болатын. Мен де абайсыздық танытып,  жұмыс  
кезінде өндірістік жарақат алдым. Компания тарапынан 
барлық жеңілдік көмектерді алып тұрамын. Ардагерлерін 
ұмытпай, қамқорлық танытып отыратын дистанция 
басшылығына, әріптестеріме алғыс айтамын, – дейді 
дистанцияның Жаңақорған телімінен келген зейнеткер 
Жандарбек Мырзаметов.

Қарттар күнінде бас қосқан ардагерлерге дистанция 
теміржолшылары  жырдан шашу шашып, жақсы көңіл 
күй сыйлады. Өз кезегінде ардагерлер де үлкен құрмет 
көрсеткен іні-қарындастарына ақ тілек баталарын берді.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

 ҚОЛАЙЛЫ  ДЕМАЛЫС 
ЖАҒДАЙЫ  ЖАСАЛУДА

Сарыағаш станциясында ло-
комотив бригадаларының бес 
демалыс бөлмесі, асхана және 
тауар кассасы орналасқан екі 
қабатты әкімшілік ғимараты 
күрделі жөндеуден өтті.

1 қазан – Қарттар күні қар-
саңында Аман Көбенов басқа-
ратын Қызылорда белгі беру 
және байланыс дистанциясы-
ның басшылығы мен кәсіп-                  
одақ ұйымы ұжым есебіндегі 
146 ардагерді бір дастархан 
басына жинап, ас берді. 

Абай ЕРТІС,
Семей

Жобалар арасынан инклюзивтік 
еріктілік бойынша бірінші орын-
ды Алматы ЖТ бөлімшесінен 
келген волонтерлердің мүмкіндігі 
шектеулі балаларға және олардың 
ата-аналарына жазғы демалысты 
ұйымдастыруға бағытталған 
«Q-LIFE»  жобасы алды.  Бұл 
жоба қоғамға көмек көрсету, 
мүмкіндігі шектеулі балалары 
бар компания қызметкерлеріне 
жәрдем етуді көздейді. 

– Алматы аймағы бойынша 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ қызметкерлерінің 7 
мен 18 жас аралығындағы мүмкін-
дігі шектеулі балаларына көмек 
көрсетуді көздейміз.  Мақсат – 
ерекше санаттағы балаларға және 
олардың ата-аналарына арналған 
жазғы демалысты ұйымдастыру, 
сауықтыру шараларын өткізу, 
рухани қолдау, бұл балаларға 
қоғамның көзқарасын өзгерту, 
олардың еркін саяхаттауына 
жол ашу және еліміздің көрікті 
жерлерін тамашалауға септік 
ету, отандық туризмді дамы-
туға үлес қосу, – дейді осы жоба 
авторларының бірі, «Жолаушы-
лар тасымалы» АҚ «Экспресс» 
филиалы Алматы учаскесінің 
жолсерігі Диана Бейімбетова. 

Ал волонтерлердің әлеумет-

  ҮЗДІК  ЖОБАЛАР  ІРІКТЕЛДІ  
ҚТЖ-да өткен Корпоративтік волонтерлер мектебі форумында 
еріктілер осы салаға қатысты маңызды жобалар ұсынды. Олар 
алдымен волонтерліктің  4 бағыты:  әлеуметтік, экологиялық, 
корпоративтік және инклюзивтік бағыт бойынша командаларға 
бөлінді. Солардың ішінен ең үздік жобалар іріктеліп алынып, 
оны ұсынғандар жеңімпаз атанды. Алдағы уақытта  бұл жобалар 
өндіріске енгізіліп, жүзеге асырылады. 

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

тік бағыты бойынша «Бақыт 
кәрзеңкесі», корпоративтік 
бағыт бойынша «Жақсылық», 
экологиялық бағытта «ЭКО» 
жобасы жеңімпаз болды. Атап 
айтқанда, «Жақсылық» жоба-
сын ұсынғандардың бірі, ЭЧ-25 
электрмеханигі Азамат Бүркіттің 
айтуынша, олардың жобасы 
ҚТЖ-да мүгедек болып қалған 
қызметкерлерге көмек беруге, 
олармен әңгімелесіп, үнемі бай-
ланыс орнатуға, үйлерін жөндеп 
беруге бағытталған. Сол сияқты 
Астана теміржол вокзалы кешені 
пайдалану бөлімінің менеджері 
Әйгерім Садықованың айтуынша, 
«ЭКО» жоба мақсаты – компания 

қызметкерлерінің экологиялық 
мәдениетін арттыру. 

«Жолаушылар тасымалы» АҚ Ба-
тыс филиалы Маңғыстау телімінің 
пойыз бастығы Нұржан Сансыз- 
байұлы, әлеуметтік бағыттағы 
«Бақыт кәрзеңкесі» жобасының 
мақсаты – қайырымдылық мара-
фонын ұйымдастырып, соның 
шеңберінде қызметкерлердің 
ақшалай емес, заттай сыйлықтар 
жинап, оны балалар үйлерінің 
тәрбиеленушілеріне табыстау 
екенін айтады. Форумға қатысқан 
«Самұрық-Қазына» АҚ жанындағы 
әлеуметтік өзара ықпалдастық 
және коммуникация орталығының 
бас директоры Елдос Өмірзақов 

2020 жылғы Еріктілер жылында 
ҚТЖ жастарының күшімен атқа-
рылған жұмыстарды еске салып, 
теміржолшылардың қоғамдық 
жұмыстарға атсалысуын жоғары 
бағалады.  

– Бұл форум – волонтерлік сала 
бойынша «Самұрық-Қазына» 
қорына қарасты портфельдік 
компаниялар арасында өтіп 
жатқан алғашқы іс-шара. Еріктілік 
біздің қанымызда бар қасиет. 
Қазақ халқы бұрын да, қазір де 
асар жасап, ауылдарда бір-біріне 
көмек береді. Осы жағынан ҚТЖ 
жастары өте белсенді, – деді ол.

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС бас 
директорының корпоративтік 
мәселелер жөніндегі орынбасары 
Владимир Бабиченко осыдан он 
шақты жыл бұрын өткен ҚТЖ 
жастар форумының алғашқы 
жеңімпазы болған сәтін еске 
түсіріп, саланың қазіргі буын 
өкілдеріне сәттілік тіледі. Форум 
барысында республикалық «Мек-
тепке жол» акциясына қатысқан 
белсенді жастарға алғыс хаттар 
табысталды. Таза ойындар, яғни 
экологиялық ойындар бойынша 
«Мазалама» командасы жеңімпаз 
болып, «Теміржол білгірлері» зи-
яткерлік ойынынан «Жақсылық» 
командасы бірінші орын алды.  

Суретті түсірген 
Александр ЖАБЧУК

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

ҚҰРМЕТ

Осыған дейін мәлім болғандай, алдын ала 
жасалынған болжам бойынша бір ғана Семей 
қаласы үшін келе жатқан қысқы маусымда 
жалпы көлемі 260 мың тонна көмір қажет 
екен. Ал күллі Абай облысының көмірге деген 
сұранысының көлемі халық үшін 562,2 мың 
тоннаны құрап отыр. Сәйкесінше, тасымал 
бойынша негізгі салмақ та теміржолшылар 
қауымына түседі.

Қазіргі таңда шаһарды ғана емес, облыс 
көлемін көмірмен қамтамасыз ету мақ-
сатында «Қаражыра» АҚ және Семей ЖТ 
бөлімшесі бірлесіп, қатты отынды уақытын-
да тасымалдауда. Осы орайда қатты отын 
саудасымен айналысатын барлық серіктес 
компанияларға отын үзіліссіз әрі кедергісіз 
жеткізілуде. Мәселен, Семей қаласында орын 
тепкен «Жігер» ЖШС-не қарасты қос бірдей 
көмір тұйығына жалпы көлемі 28 500 тонна 
көмір жеткізілген.

Бұл ретте көмір тасымалдаушылар да, 
жергілікті атқарушы билік те тұрғындар-

КӨМІР  ТАСЫМАЛЫ  КҮРТ  АРТТЫ
Семей ЖТ бөлімшесі бойынша көмір тасымалы маусымдық 
сипатқа ие болуда. Қазіргі таңда Дегелең станциясынан қатты 
отын тиеу жұмыстары толық күшіне енген. Теміржолшылар 
бірінші кезекте аймақтағы барлық жылу беру нысандарын, со-
нымен қатар жеке секторды көмірмен қамтитын тұйықтарды 
тұрақты түрде қамтамасыз етуде.

ӘЛЕУМЕТТІК ЖҮК

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Мәселен, өткен сегіз айда жүк 
айналымы жоспары бастапқыда 
4 486 000 тоннаға жоспарланса, 
алайда оның орындалуы 5 150 
000 тоннаны құраған. Жүк тиеу  
көрсеткіші де көтеріңкі, яғни меже 
111,8 пайызға орындалып, 2 116 
000 тонна жүк тиелген. ТХКБ 
бағытында да едәуір ілгерілеу- 
шілік бар. Жыл басынан қыр-
күйекке дейін 11 599 контейнер 
ауыстырылып тиелген. Оның 8 
309 контейнері Ақтау портында 
жүзеге асқан. Құрық портынан 
жіберілген кемелер саны өткен 
жылдағы салыстырмалы мерзім-
дегіден алпыс кемеге көбейген. 

Яғни 480 паром жөнелтілген. 
Мұндағы ауыстырып тиеудің 
көрсеткіші 1 миллион тоннадан 
асқан.  

– Биыл көктемнің басында 
Маңғыстау қосалқы бөліміне 
диспетчерлер беріліп, жұмыс 
жандана түсті. Олар ауысыммен 
күні-түні еңбек ететіндіктен келіп 
жатқан жүктер, пойыздар толық 
бақылауда. Бұл жұмыстарды 
Ақтөбенің диспетчерлік орта-
лығымен бірлесе атқарудамыз. 
Алдымен шұғыл өтуі керек жүк 
вагондарын жөнелтеміз. Жұмыс- 
тар жалпы оң нәтиже беруде.  
Диспетчерлер Болашақ арқылы 
Түркіменстанмен пойыз алма-
суды да бақылауға алған. Бұл 
бағытта былтыр күз айына дейін 

ЖОСПАР  КӨРСЕТКІШІ  ЖОҒАРЫ
Маңғыстаулық теміржолшылар өткен 
сегіз айда жүк айналымы жоспарын 
асыра орындап, тасымал үдерісінің 
жақсаруына үлес қосқан. 

Түркіменстан теміржолына 421 
пойыз тапсырған едік. Биыл 500 
пойызға жеткіздік. Сол сияқты 
қабылданған пойыздар саны да 
өткен жылдағыдан 34-ке артты 
немесе  202 633 тоннаны құра-
ды, – дейді Маңғыстау қосалқы 
бөлімінде логистика бөлім бас-
шысы Айбек Өтеков. 

Маңғыстаудағы порттарға 
қатысты жаңа жобалардың жү-
зеге асырылуы алдағы жылда-
ры тасымал көлемін одан әрі 
арттыра түсетіні анық. Құрық 

портындағы жұмыс қазірден қыза 
түскен. Портқа 1 миллион тонна 
ауыстырып тиеу мүмкіндігі бар 
астық терминалы салынайын 
деп жатыр. Оған қоса порттың 
жанынан сұрыптау станциясы 
ашылады. Қазір сол жұмыстар 
жүргізілуде. Сұрыптау станциясы 
жұмысын бастаса,  Маңғыстау 
станциясындағы жұмыстар бі-
раз жеңілдейді. Өйткені Құрық 
портына сұрыптау жұмыстарын 
қазір осы станция атқаруда.

Суретті түсірген автор

ды  көмірді алдағы жылу беру маусымы 
басталғанға дейін сатып алуға шақыруда. 
Оның себебі, күн суыта салысымен көмірге 
кезек күрт артуы мүмкін. Ал қазіргі күні 
аймақтағы барлық қалаларда қатты отын 
қоры жеткілікті. Кезек жоқ. Семей, Шар, 
Өскемен, Аягөз сынды ірі қалалардағы 
көмір тұйықтарына тәулігіне ең кемі 9 
вагон көмір жеткізіледі екен. Алайда, күн 
кенеттен суытып, сұраныс артатын болса, 
семейлік теміржолшылар бұл көрсеткішті 
жоғарылатуға ниетті. 

Соңғы айдағы көрсеткіштерге сүйенсек, 
бөлімше бойынша көмір тасымалының 
анағұрлым артқаны байқалады. Бұл ретте 

жергілікті теміржолшылар үшін кестеден 
ауытқу жоқ және тосын кедергілер туында-
маған. Қазіргі таңда көмір тасымалының бір 
аптадағы көлемі шамамен 150 мың тоннаға 
жақындап қалды. Бөлімше жұмысының негізгі 
көрсеткіштері бойынша қатты отын тасымалы 
бұрынғыша бірінші орыннан түспей келеді. 

Сонымен қатар жыл сайын кездесетін 
негізгі проблема вагондар жетіспеушілігін 
шешу мақсатында алдын алу іс-шаралары 
қабылданған. Дегелең станциясы мен 
Жаңа-Семей жүк станциясындағы өндірістік 
процесс мейлінше ширатылуда. Қазіргі таңда 
екі станция аралығында ауыр салмақты 
жылжымалы құрамдар да жолға шығарылуда. 
Алдағы уақытта тәулік сайын құрастырылатын 
пойыздар саны  артуы мүмкін. Қазіргі күні 
негізінен аталмыш станциядан 4-6 пойызды 
жасақтап аттандыруға толық мүмкіндік бар.

Сонымен қатар туындаған жағдайларға 
байланысты алдағы атқарылатын шаралар 
мен көмір тасымалын ширатуға қатысты ша-
ралар қазіргі өтіп жатқан күзгі комиссиялық 
байқау аяқталған соң қабылданатын болады.

Суретті түсірген автор
 

Ғимараттың қасбеті жаңартылып, сыртқы қабырғалары 
қажеттілігіне қарай сырланып, жан-жағы абаттандырылды. 
Сонымен қатар терезелер, есіктер, сантехника, сусорғы, 
жылу қазандықтары, жылу жүйелері ауыстырылды. Ғи-
мараттың кір жуатын бөлмедегі техникалық қабатында 
кафельдері ауыстырылып, қабырғалары сырланды. 
Қызметкерлер тұратын үйлер күрделі жөндеуден өтті. 
Кассирлер мен демалыс бөлмесінің кезекшілері үшін 
қолайлы жұмыс орындары жасалған. 

– Мұнда тәулігіне сапар арасында 16 локомотив брига-
дасы, яғни машинист пен олардың көмекшілері, барлығы 
32 адам демалып, күш жинайды. Көбінесе Арыс пен 
Шымкент депосының теміржолшылары тоқтайды. Олар 
үшін жарық әрі кең екі орынды залдар қашанда дайын 
тұр. Тамақтану бөлмесі қажетті ыдыс-аяқпен және ас 
құралдарымен, сондай-ақ тұрмыстық техникамен жаб-
дықталған, яғни плита, шәйнек, тоңазытқыш бар, – дейді 
Сарыағаш станциясының бас инженері Сәкен Амиров. 

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС өз қызметкерлеріне 
қолайлы демалыс және қауіпсіз еңбек жағдайын жасау- 
ды негізгі әлеуметтік міндеті деп санайды. Ағымдағы 
жылы Пресногорьковская, Сексеуіл, Ақсу-1, Маңғыстау, 
Сарышаған, Шу, Құлсары, Қарағайлы, Жезқазған, Саяқ, 
Арыс, Сарыағаш, Қызылорда, Мақат, Ақтөбе және Шиелі 
станцияларында локомотив бригадаларының 16 демалыс 
үйі күрделі жөндеуден өтті. Тағы да  22 демалыс үйін 
жөндеу жұмыстары кестеге сай барлық нормалар мен 
талаптарды сақтай отырып жүргізілуде. 

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

ЕҢБЕК ҚОРҒАУ

 

Президент Қасым-Жомарт Тоқа-
ев қазақ жерінде тұңғыш рет 
өткізіліп жатқан халықаралық 
«Иннопром. Қазақстан» өнер-
кәсіп көрмесіне келген Ресей, 
Беларусь және Қырғызстан 
үкіметтерінің басшыларына 
ілтипат білдіре отырып, қолдау 
көрсеткендері үшін алғыс айтты. 

Мемлекет басшысының айтуынша, елімізде өнер-
кәсіп, энергетика, машина жасау, ауыл шаруашылығы, 
экономиканың және басқа да салалар бойынша  бірлес- 
кен кәсіпорындар мен ірі жобалар саны артып келеді. 
Мұны Еуразиялық одаққа мүше елдердің сыртқы сауда 
айналымының өсіп, биылғы бірінші жартыжылдықта 
13 пайызға жеткенінен байқауға болады.

Мемлекет басшысы сауда-экономикалық кооперацияның 
тиімділігі көлік-транзит әлеуетімен тікелей байланысты, 
сондықтан көлік қатынастарының мүмкіндіктерін дәй-
екті түрде дамыту керек деп санайды. Президент Иранға, 
Парсы шығанағына және Үндістанға шығуға мүмкіндік 
беретін Солтүстік – Оңтүстік транзит дәлізінің, Қазақстан – 
Түрікменстан – Иран теміржолының, Батыс Еуропа – Батыс 
Қытай бағытының мүмкіндіктеріне тоқталып, Транскаспий 
халықаралық көлік бағдарының әлеуетіне баса мән берді.

АЛҒЫС  АЙТТЫ
Ұлан ОРАЗ,
Астана

КӨРМЕ
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Профилактическая работа с населением по обеспечению 
безопасности на железнодорожном транспорте линейным 
отделом полиции (ЛОП) по станции Уральск ведется по-
стоянно совместно с железнодорожниками, транспортной 
прокуратурой, инспекцией транспортного контроля. Особое 
внимание уделяется школьникам. 

Сотрудники ЛОП по станции Уральск старший инспектор 
группы профилактики правонарушений майор полиции 
Владимир Федунов и оперуполномоченный группы крими-
нальной полиции старший лейтенант полиции Жангали 
Турекешев в очередной раз провели беседы с учащимися 
10-11-х классов. Разговаривали по-взрослому, ведь перед 
ними были уже не дети, а вполне отдающие себе отчет в 
своих действиях молодые люди. 

Напомнив правила нахождения граждан на железнодорож-
ных путях, полицейские на примерах из жизни разъяснили, 
каковы последствия хождения по путям в наушниках, не 
глядя по сторонам, перехода в неустановленных местах, а 
также какой опасности подвергают свои жизни и здоровье 
зацеперы и чересчур увлеченные экстремальными селфи 
юные блогеры. Акцент на правовой стороне вопроса впе-
чатлил школьников не меньше «страшилок» о вероятных 
травмах на железной дороге. 

В конце бесед проводился блиц-опрос, который пока-
зал, что старшеклассники отныне в теме. Они заверили, 
что правила безопасности на железной дороге усвоили и 
рисковать здоровьем не будут. Главное, чтобы применяли 
их на практике. 

Фото автора

УЖЕ  НЕ  ДЕТИ

Уроки на тему безопасности на железной 
дороге со старшеклассниками СОШ № 45 
провели сотрудники линейного отдела 
полиции по станции Уральск. 

Анна МАРЬИНА,
Уральск

Зима не за горами, а это значит, что во всех 
хозяйствах стальной магистрали железнодо-
рожники готовятся к встрече морозов. Особое 
внимание павлодарские ревизоры обращают 
на состояние и обеспечение безопасности 
движения поездов, трудовой и производ-
ственной дисциплинам, противопожарной 
безопасности, подготовку кадрового состава, 

организацию технической учебы, соблюдение 
технологии работ предприятий, станций 
и условий труда работников. К примеру, в 
Павлодарской дистанции электроснабжения 
они проверили состояние устройств элек-
троснабжения участка Атыгай – Майкайын 
– Екибастуз-3 – Ушкулын – Павлодар – Деге-
лен, осматривают оборудование контактной 
сети, тяговых подстанций, районов элек-
троснабжения. Напомним, в Павлодарской 
дистанции электроснабжения есть четыре 

По словам начальника произ-
водственно-технического отдела 
Семейского отделения грузовых 
перевозок Гульнары Тулеухано-
вой, ОКО начался с 20 сентября. 
Комиссия за этот период осмотрела 
готовность к зиме на станциях 
Семей, Жана-Семей, Оскемен-1, 
Новоустькаменогорск, Усть-Ка-
меногорск, Аягоз, в вагонных и 
локомотивных хозяйствах, на 
участок Аягоз – Жарма. 28 сен-
тября комиссия объедет участок 
Жарма – Шар, 29 сентября – Шар 
– Жана-Семей. 2 октября ОКО 
пройдет на участках Семей – Ло-
коть, Локоть – Шемонаиха, с 3 по 5 
октября – на участках Шемонаиха 
– Оскемен-1, Риддер – Оскемен-1, 
Алтай – Оскемен-1. Итоги осмотра 
подведут 13 октября. 

Всего по Семейскому отделению 
ГП запланировали 15 мероприятий. 
К 26 сентября на 100% исполнено 
восемь. Это подготовка котельных, 
обеспечение электроэнергией для 
отопления, тормозными башмаками 
и ремонт носимых радиостанций, 
проведение тормозной конфе-

ренции, проведение в эксплуа-
тационных локомотивных депо 
технических занятий с локомотив-
ными бригадами по подготовке 
и эксплуатации локомотивов к 
работе в зимних условиях, подго-
товка первозимников, приведение 
зданий в соответствующий вид. 
Остальные мероприятия находятся 
на стадии выполнения.

   – Для контроля за первозимни-
ками, закрепления их за опытными 
работниками с целью обучения 
безопасным приемам труда в 
Семейском отделении грузовых 
перевозок издали соответствую-
щий приказ, – отметила Гульнара 
Тулеуханова. –  В целом у нас на-
считывается 159 первозимников. 

Все они закреплены за опытными 
работниками. 

Хозяйствам Семейского отделе-
ния грузовых перевозок на зиму 
необходимо около 1,2 тысячи тонн 
технического угля. Уже заготовлено 
88,3% от плана. Поставки спецодеж-
ды и спецобуви для предстоящей 
зимы выполнены на 85%. Было 
запланировано отремонтиро-
вать 27 котлов, 119 служебных 
и производственных зданий, и 
все эти мероприятия выполнены 
на 100%. Работы по снабжению                                                    
электроэнергией электрических 
котлов в локомотивных и вагонных 
депо проведены на 100%. Завершен 
текущий ремонт двух зданий ПТО 
эксплуатационных вагонных депо 

РАБОТЫ  ИДУТ  ПО  ГРАФИКУ
Все предприятия Семейского отделения грузовых пе-
ревозок в рамках подготовки к работе в зимний период 
провели работы по благоустройству прилегающих тер-
риторий, сделали косметический ремонт администра-
тивных зданий, помещений для работников. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

на станциях Семей и Оскемен-1. 
Запланирован ремонт оборудова-
ния пескосушильного хозяйства 
в Семейском эксплуатационном 
локомотивном депо, а также те-
кущий ремонт грузоподъемных 
механизмов по эксплуатацион-
ным вагонным депо в Семее и на 
станции Оскемен-1. 

С 10 сентября в эксплуатацион-
ных локомотивных депо региона 
проводится осенний комиссионный 
осмотр локомотивов с перево-
дом узлов и систем на зимний 
режим. Срок завершения – до 
31 октября текущего года. Также 
пройдет подготовка локомотивов 
на взаимодействие с роторными 
снегоочистительными машинами 
типа ЭСО, ФРЭС. Ремонт носимых 
радиостанций выполнен на 100%.

По информации Гульнары Ту-
леухановой, по трем эксплуата-
ционным локомотивным депо, 
согласно утвержденным планам, 
проводятся технические занятия 
с локомотивными бригадами по 
повторному изучению темати-
ки «Подготовка и эксплуатация 
локомотивов к работе в зимних 
условиях» с охватом всех работ-
ников. По Семейскому отделению 
грузовых перевозок в Оскеменском 
эксплуатационном вагонном 
депо есть три блок-контейне-
ра компрессоров УЗОТ-РМ – на 
станциях Оскемен-1, Бухтарма, 
Кумистау. Все они находятся в 
исправном состоянии. Кроме того, 
в Семейском отделении грузовых 
перевозок для вагонников готовят 
неснижаемый запас запчастей. 
Фото Гульнары ТУЛЕУХАНОВОЙ

Осмотр

Начнется осмотр со станции Достык, далее 
– участки Бесколь – Актогай – Саяк, Матай 
– Уштобе, Сарыозек – Жетыген, Алтынколь – 
Шелек, Отар – Алматы-1. Проверке подлежат 
объекты инфраструктуры, состояние техниче-
ских средств, содержание железнодорожных 
путей, обеспечение безопасности движения 

на железной дороге. Отдельными моментами 
проверки станут обучение первозимников, 
эстетическое состояние станций и разъездов, 
уровень технических знаний работников и 
вопросы охраны труда, техническое состояние 
мостов, а их в регионе немало. 

Кроме того, присутствие в комиссии                           
профсоюзных и кадровых работников пред-
усматривает проверку социально-бытовых 
вопросов, выполнение администрацией 

пунктов Коллективного договора, а также 
проведение встреч с местным населением, 
посещение крестьянских и фермерских 
хозяйств по наболевшему вопросу – выпаса 
скота в зоне железнодорожного полотна.

На таких крупных станциях, как Отар, 
Достык, Актогай, Матай, Уштобе и Алтын-
коль, пройдут узловые совещания со всеми 
причастными службами. 

Фото автора

ОСЕНЬ  ПРИНИМАЕТ  ЗАЧЕТ
В Алматинском регионе начался осенний комис-
сионный осмотр. Главная цель – это проверка 
технологической готовности магистрали к зиме. 
В течение 20 дней комиссия ОКО будет прове-
рять все подразделения и участки, оценивать 
положение дел, работу станций, разъездов и 
структурных подразделений.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

КОНТРОЛЬНЫЙ  ОБХОД
В Павлодарских отделениях ГП и магистральной сети 
идет традиционный осенний комиссионный осмотр, 
в ходе которого будут проверены 45 раздельных 
пунктов (33 станции), в том числе все станционные 
пути, стрелочные переводы, здания и сооружения. 

района контактной сети, три тяговые под-
станции, четыре района электроснабжения,                                                      
эксплуатационно-производственный участок, 
механические мастерские, диспетчерский 
аппарат. Эксплуатационная длина обслужи-
ваемого участка составляет 584,3 километра, 
развернутая длина – 972,8, контактной 
подвески – 553,7 и протяженность линии 
электроснабжения основного резервного 
питания – 765,3.

Как сказали в Павлодарском отделе-
нии ГП, цель этого профилактического 
мероприятия – подготовить хозяйства к 
предстоящему холодному периоду. Как 
вы знаете, зима в Павлодарском регионе 
каждый год выдается суровой и богатой на 
осадки. Железнодорожникам необходимо 
будет выявить слабые, «узкие» места Пав-
лодарского железнодорожного региона и в 
кратчайшие сроки устранить все отступле-
ния от норм содержания до наступления 
первых морозов. 

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

На сегодняшний день на территории 
станции проведен субботник, в котором 
приняли активное участие работники узла. 
Ими был убран мусор, произведена покраска 
и побелка в помещениях. В течение трех 
дней вблизи станции Карабас путейцами 
осуществляется ремонт железнодорожного 
переезда, так как шпалы на нем находились 
в непригодном состоянии. После ремонта 
на объекте повышенной опасности уста-
новлены светофоры, шлагбаумы и звуковые 
сигналы, а также устройства заграждения 
переезда – металлические плиты, которые 
поднимаются, перекрывая проезд. В ре-
монте были задействованы три бригады 
путейцев. По словам начальника станции 
Карабас Руслана Смагулова, очень важно, 
чтобы работники, находясь на объекте, 
чувствовали себя в полной безопасности, 

не подвергая свою жизнь опасности. Для 
этого необходим полный инструктаж, 
связанный с охраной труда и прохожде-
нием медосмотра перед началом каждого 
трудового дня. Это важно для того, чтобы 
в случае плохого самочувствия – высокого 
давления, температуры и других недомо-
ганий – отстранить человека от работы до 
полного его восстановления. 

– Несмотря на то, что несчастных случаев 
на узле за последние годы зафиксировано 
не было, здесь регулярно проводится про-
филактическая работа среди школьников 
и владельцев скота, – рассказывает Руслан 
Смагулов. – В специально созданную ко-
миссию входят сотрудники ЛОВД, пред-
ставители акимата и железнодорожники. 
Для учащихся школ демонстрируются 
видеоролики со статистикой несчастных 
случаев среди детей и подростков, также 
раздаются памятки владельцам домашних 
животных с указанием административной 

ответственности за пребывание бесхозного 
скота на путях. Вышеназванные меры имеют 
свой результат – за последние несколько лет 
на станции Карабас не было зафиксировано 
ни одного несчастного случая, и это плоды 
ежедневного труда работников узла.

                                            Фото автора

ПРОФИЛАКТИЧЕСКИЙ  СУББОТНИК
На станции Карабас проходит ежегодный осенний комиссионный осмотр с 
участием комиссии под руководством директора филиала ТОО «КТЖ – Гру-
зовые перевозки» – «Карагандинское отделение ГП» Марата Ибраева. 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

Соответствующее постановление подписал Премьер-ми-
нистр Казахстана Алихан Смаилов. Документ уже вступил 
в законную силу. В связи с чем АО «НК «Актауский морской 
торговый порт» будет переименовано в АО «НК «Актауский 
международный морской торговый порт». 

Напомним, пять лет назад порт лишился этого статуса 
в связи с приватизацией. 

Международный порт обслуживает перевозки между 
различными странами, расположенными в пределах 
одного водного бассейна. В связи с изменившейся геопо-
литической ситуацией перевалка грузов в порту Актау 
значительно возросла. Так, в прошлом году грузооборот 
вырос на 9% по сравнению с 2021 годом и превысил                                                            
3,8 миллиона тонн сухих и нефтеналивных грузов. С на-
чала этого года наблюдается рост перевалки на 24% по 
отношению к предыдущему. 

СНОВА 
МЕЖДУНАРОДНЫЙ

Морпорту Актау спустя пять лет 
вернули статус морского порта 
международного значения. 

Любовь РОВБА,
Астана

Как сообщила ведущий инженер отдела пути Костанайского 
отделения магистральной сети Сандугаш Ахметова, если 
быть более точным – в нынешний летний сезон в регионе 
возведено 37,7 километра скотоизгороди. Вдобавок к этому 
еще 35,5 километра проволочной скотоизгороди, получившей 
повреждения в ходе эксплуатации, было отремонтировано.  

Как известно, бродячий скот, пасущийся вдоль путей, 
становится одним из основных препятствий на пути дви-
жущихся поездов. И это серьезная проблема, влияющая 
на безопасность движения. А потому именно установка и 
обновление скотоизгороди вдоль железнодорожных путей 
являются одними из основных средств профилактики выхода 
скота навстречу поезду. 

За нынешний летний ремонтный сезон в Костанайском 
регионе, как говорит Сандугаш Ахметова, на участках пути 
станции Кушмурун силами ПЧ-21 построено 5,7 километра 
и еще пять отремонтировано. На участках станции Арка-
лык (ПЧ-22) этим летом построено 16 и еще 10 километров 
отремонтировано. На станции Тобол (ПЧ-34) построили                               
6 и отремонтировали 5,5 километра. И, наконец, на станции 
Костанай силами ПЧ-35 было построено 10 и отремонтиро-
вано 15 километров железнодорожных путей. 

– Мы очень рады таким выполненным объемам, – говорит 
Сандугаш Ахметова. – Ведь недопущение бродячего скота на 
пути – повышение уровня безопасности и бесперебойности 
движения поездов. Ведь, несмотря на постоянные профилак-
тические беседы и прочие меры с владельцами скота, многие 
несознательные граждане не следят за своим скотом. И здесь 
на пути бродячих животных встает скотоизгородь.

ДЛЯ  НАДЕЖНОСТИ 
ДВИЖЕНИЯ

Более 37 километров новой скотоизгороди 
возвели в Костанайском регионе к концу 
нынешнего осенне-летнего сезона.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Безопасность

ПОРТ




